

tion in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

382nd meeting,
27 July 1951.

399 (IX). Petition from the Nkonya State Council (T/Pet.6/212) concerning Togoland under British administration

Acting under Article 87 b of the Charter, and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its ninth session the petition from the Nkonya State Council (T/Pet.6/212), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned, which designated Mr. M. de N. Ensor as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/857) as well as of the oral statement of the special representative to the effect that:

(a) The cocoa survey conducted in the Nkonya area had been made to determine whether or not there were any diseased trees and did not in itself involve any cutting-out; a change in the government policy with regard to cutting-out no longer made it compulsory,

(b) The request of Nkonya to amalgamate with Santrokofi had been approved by an Order-in-Council and either had been or would soon be gazetted; as soon as the new Native Authority had been formed it must hold an Estimates Meeting, decide on the levying of taxes and present a budget, after which it would become eligible, like other Native Authorities, to receive Government grants,

(c) The Administering Authority had deprived the Nkonya chiefs of none of their customary rights,

(d) A portion of the Nkonya land which was unsuitable for farming had been constituted as part of the Togo Plateau Forestry Reserve but the rights of the cocoa farmers who owned farms on the reserved area had been preserved and the landowners received a share of the funds obtained by the Forestry Department from the sale of trees,

The Trusteeship Council

1. Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. Notes with interest the change in policy of the Government, which is intended to achieve the cutting-out of diseased cocoa trees by entirely voluntary measures and no longer by compulsion;

3. Urges the Administering Authority to continue its efforts to explain to the indigenous inhabitants the necessity of cutting-out diseased cocoa trees;

4. Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

382nd meeting,
27 July 1951.

l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

382ème séance,
27 juillet 1951.

399 (IX). Pétition du Nkonya State Council (T/Pet.6/212) concernant le Togo sous administration britannique

Agissant en vertu de l'Article 87, b, de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa neuvième session, la pétition du Nkonya State Council (T/Pet.6/212), en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, laquelle a désigné M. M. de N. Ensor comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/857) ainsi que de la déclaration verbale du représentant spécial, selon lesquelles:

a) L'enquête sur les cacaoyers faite dans la région de Nkonya devait déterminer s'il existait ou non des arbres malades et ne comportait pas en soi l'abattage des arbres; par suite d'un changement de politique du gouvernement en ce qui concerne l'abattage des cacaoyers, cet abattage n'est plus obligatoire,

b) La requête par laquelle la région de Nkonya demande à être rattachée à la division de Santrokofi a été approuvée par un ordre en conseil et a été ou va être publiée dans la gazette officielle; dès sa création, la nouvelle autorité autochtone devra se réunir pour établir des prévisions budgétaires, prendre une décision au sujet de la répartition des impôts et présenter un budget, après quoi elle pourra, comme les autres autorités autochtones, recevoir des subventions du gouvernement,

c) L'Autorité chargée de l'administration n'a privé les chefs de l'Etat de Nkonya d'aucun de leurs droits coutumiers,

d) Une partie des terres de l'Etat de Nkonya est impropre à l'agriculture et a été rattachée à la Togo Plateau Forestry Reserve, mais les droits des planteurs de cacao qui possédaient des terres dans cette réserve ont été sauvegardés et les propriétaires reçoivent une part des fonds que l'Administration forestière tire de la vente des arbres,

Le Conseil de tutelle

1. Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. Prend acte avec intérêt du changement de politique du gouvernement, qui vise à assurer l'abattage des cacaoyers malades par des mesures entièrement volontaires et non par le recours à la contrainte;

3. Demande instamment à l'Autorité chargée de l'administration de poursuivre ses efforts en vue d'expliquer à la population autochtone la nécessité d'abattre les cacaoyers malades;

4. Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

382ème séance,
27 juillet 1951.